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Letošní stárci prokázali na hodkách téměř hrdinství, když prošli průvodem s dechovou hudbou Večerkou
ke kulturnímu domu v dešti. Pak se počasí naštěstí zlepšilo. Vlevo je Lucie Vlašicová se stárkem Vítem Sítkem
a vpravo pár Lucie Kašníková se stárkem Michalem Snopkem.

 Foto: Zuzana Nešporová

Hlohovec je od začátku roku v centru
pozornosti filmařů. Ti nechyběli ani na hod−
kách v sobotu 16. května.

Vznikající dokument bude odměnou
za oranžovou stuhu, kterou obec získala za
spolupráci se zemědělským subjektem
v loňském ročníku soutěže Vesnice roku.

Vážení a milí Hlohovčané,
dovolte mi slovo úvodem v našem dalším čísle

hlohoveckého čtvrtletníku Naša dědina, které vychází
na prahu letních školních prázdnin.

Zdá se, že střídavé počasí se nám promítá i do
jiných sfér života a léto 2009 bude přes všechny tyto
výkyvy velmi horké. Bude to mimořádné předvolební
léto, horko bude všem, kteří hlídají původně napláno−
vané rozpočty a krize jim vstupuje do plánů stále
citelněji. Horko bude i u nás v Hlohovci, protože díky
několika úspěšným žádostem o dotaci, zahajujeme
rozsáhlou investiční činnost.

Poslanec Parlamentu ČR za ODS Pavel Suchánek
letos vybojoval pro Hlohovec ze státního rozpočtu
5.000.000 korun na výměnu oken a zateplení budo−
vy základní školy. Po úpravách projektu a schválení
rozpočtovým výborem Parlamentu budeme navíc
moci změnit účel dotace a vybudovat na školním
dvoře i víceúčelové sportovní hřiště s umělým
povrchem. Místnímu sdružení ODS a hlavně před−
sedovi ODS a místostarostovi obce JUDr. Pavlu
Kašníkovi se tak podařilo získat pro obec potřebnou
politickou podporu pro projekty obce i u našich
zákonodárců, aby bylo možno odstranit letité
problémy komplikující život v obci a brzdící její další
rozvoj. Výměnou oken v budově základní školy, která
podle hygienických norem nejsou přípustná z dů−
vodu nebezpečí pádu žáků z okna při větrání, a dále
zateplením budovy a vybavením školy samostatným
sportovištěm, budou odstraněny závady léta vytýkané
krajskou hygienickou i školní inspekcí. Spolu s již
úspěšně realizovanou rekonstrukcí elektroinstalace
se tak obci podaří odstranit základní překážky pro
další rozvoj školského zařízení, které v obci může
sloužit nejen pro výuku dětí, ale také pro řadu dalších
aktivit.

Polyfunkčnost přispěje nejen ke zkvalitnění výuky

Hodky natáčeli filmaři
„Zhruba třičtvrtěhodinový dokument

o obci platí ministerstvo zemědělství. Točí
se od začátku roku, zaznamenány byly
Velikonoce, košt, jarní příroda, svod psů,
činnost mysliveckého sdružení a samozřejmě
zemědělské práce na polích, ve vinicích
a v sadech. Naposledy byl štáb v akci na
ruční stavění máje, hodky a zvyky s nimi
spojené,“ uvedla starostka Jana Vlková.
Část filmu bude prezentována na červencové
Zemi živitelce.               (špo)

a k hospodárnosti provozu, ale také jako argument
pro zachování školy v době s malým počtem školních
dětí. Může se stát jedním z nejmodernějších školských
zařízení v okolí,  kam budou rodiče rádi pouštět své
děti a nebudou mít tendenci odvážet je z obce. Proto
jsou názory některých občanů, kteří se snaží zlehčovat
snahu posunu rozvoje obce tímto směrem, značně
alarmující. Vyslovují své názory, aniž by znali podstatu
projektu a jeho praktický dopad na další provoz a
rozvoj našeho školského zařízení. Šíří tím „zaručeně
kompetentní názor“, že investice tohoto druhu je
zbytečná. Vystavují tím obec nebezpečí polemik u
příslušných orgánů, nebezpečných pro samu další
existenci školy v obci, v níž klesne v nejbližších letech
počet školních dětí až pod 50, ba dokonce pod 40.
Pokud by jim někdo naslouchal, dařilo by se jim
zlehčovat úmornou letitou práci mnoha lidí na tom,
aby byla obec schopna odstranit staré problémy na
cestě k dalšímu rozvoji. Byla by to příliš vysoká cena
postihující skutečně celou obec za prosazení vlastní
osoby.

Hlohovec v letošním „horkém“ létě dále čeká
finále přípravy stavby sběrného dvora, kde obec
získala z evropských fondů, konkrétně Fondu
soudržnosti a dále státního fondu životního prostředí
finanční podporu ve výši více než 17. 000.000 korun.
Dále se bude pokračovat na přípravě výstavby
inženýrských sítí a prodeje pozemků v ulici
K zámečku, kde obec získala od Ministerstva
pro místní rozvoj finanční podporu ve výši
1.050. 000 Kč.  Kromě velkých investic se za podpory
Jihomoravského kraje podaří i výměna oken
v kulturním domě a vybudování osvětlení na místním
hřbitově za další celkem téměř 1.000.000 Kč.
Do autoparku přibude žací stroj pro kosení svahů za
dalších 150.000 Kč. Také tady se projevují plody
spolupráce místostarosty obce JUDr. Pavla Kašníka,

jako předsedy místního sdružení ODS s našimi
volenými zástupci v radě a zastupitelstvu Jiho−
moravského kraje, náměstkyní hejtmana Ing. Arch.
Annou Procházkovou, šéfem jihomoravské ODS a
místopředsedou finančního výboru Jihomoravského
kraje Jiřím Kadrnkou a dalšími.

Obec díky získávání prostředků z různých zdrojů
může podporovat další projekty. Vyčlenila např. ze
svého rozpočtu dalších 600.000 Kč na výměnu oken
a výstavbu opěrné zídky za víceúčelovým hřištěm
s umělým povrchem na hřišti TJ Sokol Hlohovec.
Ministerstvo pro místní rozvoj vyhovělo žádosti obce
a za jedno z vítězných umístění v soutěži Vesnice
roku 2008 udělilo Obci Hlohovec dotaci ve výši
600.000 Kč na výměnu chodníkové dlažby v části
obce. Obec přistoupila k řešení chodníku v Dědině
směrem ke hřbitovu, pod nímž je již uložen kabelový
rozvod telekomunikační sítě a umístěn optický kabel,
takže nehrozí v nejbližší době opětné rozebrání
chodníkové dlažby.

Pokud chceme všechny tyto plány zrealizovat,
bude nám letos v létě skutečně horko, i když obloha
bude třeba zatažená… Tyto investice totiž již nyní
kladou velké nároky na úzké vedení obce a budou
klást ještě mnohem větší v době realizace. Tu nemůže
provádět pouze úzké vedení obce, ale měli by se do
ní angažovat především představitele dotčených
subjektů,  kterým budou realizované investice poté
sloužit pro výkon.  Bylo by milé, kdyby se podle
svých možností i schopností zapojili do budování
obce v letošním létě a pomohli, kde to bude třeba,
také samotní občané.  Po odvedené práci nám bude
odpočinek o to více chutnat.

Všem občanům a zejména dětem přeji krásné a
prosluněné prázdniny, plné pohody a dovolenkových
zážitků. Ať se po prázdninách zase všichni sejdeme
odpočatí, plni sil a elánu a někteří s pocitem,  že se
jim v létě 2009 podařil kus poctivé práce.

Jana Vlková, starostka obce

S l o v o   s t a r o s t k y
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Zápis ze 16. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec,
ve volebním období 2006−2010, konaného dne 11. 6. 2009

Průběh jednání:

Po zahájení bylo přítomno 11 členů Zastupitelstva obce.
Z jednání byli ZO byli omluveni paní Ludmila Ondrysková, pan
Michal Sítek, dodatečně pan Jan Sítek a bez omluvy nedorazil pan
Karel Vlašic.

k  bodu 1.   Kontrola plnění usnesení z předešlého zasedání
Zastupitelstva obce – Starostka obce v krátkosti shrnula plnění
usnesení z předešlého jednání. Schválený příspěvek pro ZŠ a
MŠ Hlohovec byl rozčleněn na základě schváleného rozpočtu do
několika splátek, příspěvky občanským sdružením byly
podloženy smlouvami, které byly podepsány a následně také
uhrazeny, úplatné převody pozemků byly realizovány kromě
jednoho, a sice prodeje pozemků paní Věře Machalové a
v neposlední řadě – úkol pro starostku obce spočívající v jednání
o směně pozemků u sklepa pana Josefa Kašníka je ve fázi jednání.
Zastupitelé vzali zprávu starostky obce o plnění usnesení
z předešlého veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec
na vědomí.

k  bodu 2.   Závěrečný účet obce za rok 2008 – Starostka obce
upozornila přítomné členy Zastupitelstva obce na to, že obdrželi
kopii zprávy o hospodaření v roce 2008 spolu s pozvánkou.
Kompletně sestavený závěrečný účet byl po dobu vyvěšení
závěrečné zprávy a stále je k dispozici k nahlédnutí na Obecním
úřadě.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 2 a)     Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření
Obce Hlohovec za rok 2008 – Starostka obce seznámila všechny
přítomné členy Zastupitelstva s obsahem Zprávy o přezkoumání
hospodaření Obce Hlohovec v roce 2008.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k  bodu 3.     Závěrečný účet DSO LVA za rok 2008 –
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 4.  Rozpočtové opatření č. 1/2009 (Registrační listy,
rozhodnutí o dotacích, smlouvy o dotacích) –  Členové
zastupitelstva obce obdrželi návrh rozpočtového opatření před
zahájením jednání na stůl. Starostka obce předala slovo
místostarostovi obce panu Antonínu Koryčánkovi, který se ujal
slova a návrh rozpočtového opatření č. 1/2009 přednesl a objasnil.
Návrh byl přijat členy Zastupitelstva obce bez dotazů a připomínek.
V souvislosti s tímto bodem se starostka zmínila, jaké prozatím
Obec získala dotace – na zateplení budovy Základní školy,
vybudování sběrného dvora, 21 RD v lokalitě K Hraničnímu
zámečku a také vybudování chodníků.
Starostka dala hlasovat o schválení rozpočtového opatření
č. 1/2009 dle původního návrhu bez výhrad.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

V rámci projektu na vybudování sběrného dvora je
přislíbena dotace ve výši 17. mil. Kč s tím, že z rozpočtu obce
bude tento projekt dofinancován z prostředků Státního fondu
životního prostředí ve výši 876.625,− Kč.
Starostka dala hlasovat o schválení dotace na spolufinancování
projektu v rámci Operačního programu životního prostředí
z prostředků Státního fondu životního prostředí na akci: Hlohovec
– sběrný dvůr ve výši 876.625,− Kč.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 5.  Výjimka z počtu žáků ZŠ a MŠ Hlohovec na školní rok
2009/2010 včetně příspěvku na pokrytí nákladů na vzdělávací
činnost školy v souvislosti se schválenou výjimkou z počtu žáků
ve výši 50.000,− Kč – Starostka obce přednesla, žádost ředitelství
ZŠ a MŠ Hlohovec ze dne 26.5. 2009     na udělení výjimky z počtu
žáků pro nadcházející školní rok. Dále seznámila přítomné se
změnou zákona, která umožňuje zřizovateli bez omezení zřídit
pro školní rok 2009/2010 základní školu jako pětitřídní za stejných
podmínek provozu i dofinancování mezd pedagogických
pracovníků ve výši 50.000,− Kč.
Starostka dala hlasovat o schválení výjimky z počtu žáků ZŠ a MŠ
Hlohovec na školní rok 2009/2010, provoz základní školy jako
pětitřídní včetně příspěvku na pokrytí nákladů na vzdělávací činnost
školy v souvislosti se schválenou výjimkou z počtu žáků ve výši
50.000,− Kč.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 6.  Nápravná opatření přijatá na základě zprávy
o výsledku přezkoumání hospodaření obce Hlohovec
za rok 2008 –
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 7.   Úplatný převod nemovitostí z vlastnictví Obce
Hlohovec, v k.ú. Hlohovec do vlastnictví jiných osob:
a) pozemek p.č. 875 o výměře 14 m2, ostatní plocha a poze−
mek p.č. 876 o výměře 19 m2, trvalý travní porost, ve sklepní
uličce Za humnama manželům Anně a Josefu Fabičovicovým,
bytem Hlohovec, Šulaperk 169, za cenu 40,− Kč/m2 – Zastupitelé
obdrželi spolu s pozvánkou na zasedání kopii katastrální mapy.
Starostka obce popsala celý průběh přípravy tohoto úplatného
převodu od výsledku terénní dohlídky komisí stavební a životního
prostředí a doporučení Rady obce úplatného převodu až po
schválení záměru tohoto převodu na jednání Zastupitelstva obce.
Z řad přítomných členů Zastupitelstva obce nevyplynul žádný
dotaz ani připomínka a starostka vyzvala k  hlasování.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.
b) pozemek p.č. 842/3 o výměře 156 m2, zahrada,
ve sklepní uličce Za humnama manželům Světlaně a Jiřímu
Tvrdíkovým, bytem Praha 5, V Remízku 937/13, za cenu
40,− Kč/m2 – Rovněž  u tohoto úplatného převodu byla spolu
s pozvánkou na zasedání ZO zaslána kopie katastrální mapy
s vyznačeným pozemkem. Rada obce tento úplatný prodej na
základě protokolu z terénní dohlídky členy komise stavební a
životního prostředí doporučila. Také jednání o tomto úplatném
převodu bylo bez dalších dotazů a připomínek.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.
c) pozemek p.č. 899 o výměře 69 m2, zastavěná plocha,
ve sklepní uličce Za humnama panu Jiřímu Vymyslickému,
bytem Hlohovec, Na kopci 91, za cenu 40,− Kč/m2 – Také v tomto
případě byla spolu s pozvánkou zaslána kopie katastrální mapy
s vyznačením zmíněného pozemku. V současné době tento
prostor využívá pan Jiří Vymyslický, s účelem skladu zemědělské
techniky. Nikdo z přítomných členů Zastupitelstva obce neměl
k předloženému záměru dotazy či připomínky.
Starostka obce tedy vyzvala ZO k hlasování.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.
d) pozemek p.č. 1701/2 o výměře 54 m2, zahrada
a pozemku p.č. 1702/1 o výměře 321 m2, zahrada, v ulici
U rybárny manželům Terezii a Karlu Kašníkovým, bytem
Hlohovec, U rybárny 72, za cenu 40,− Kč/m2 – Na základě dodané
kopie katastrální mapy se zákresem situace starostka objasnila
proces oddělení vzhledem k zajištění dostupnosti všech dalších
okolních pozemků. Přítomní členové Zastupitelstva obce
k tomuto problému dále nediskutovali.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

k bodu 8.   Záměr úplatného převodu nemovitostí z vlastnictví
Obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec do vlastnictví jiných osob:

a) pozemek p.č. 169 o výměře 135 m2, zastavěná plocha
v ulici Chalupky, v k.ú. Hlohovec – Také v případě tohoto záměru
prodeje měli zastupitelé k dispozici kopii katastrální mapy. O tento
pozemek bylo jedním občanem žádáno již dříve, ale jednání o
tomto záměru bylo odsunuto z důvodu nejasnosti vedení
vodovodního řadu pod tímto pozemkem. Nedávnou rekonstrukcí
vodovodního řadu v této lokalitě obce bylo zjištěno, že tento
pozemek není nijak zatížen vodovodním potrubím a ani žádnými
jinými sítěmi, a proto nebrání nic tomu, aby byl záměr předložen
ke schválení.
Starostka obce vyzvala přítomné členy ZO k hlasování.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.
b) pozemek p.č. 170/2 o výměře 24 m2, zastavěná plocha
a nádvoří, v k.ú. Hlohovec – Starostka obce se opět odvolala na
zaslanou kopii katastrální mapy se zákresem pozemku. Důvodem
žádosti o tento pozemek je již existující stavba schodiště
s přístřeškem u vchodových dveří do domu č.p. 519 v ulici
Chalupky. K tomuto úplatnému převodu nebylo ze strany členů
ZO žádných dalších dotazů, ani připomínek.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.
c) pozemek p.č. 853/25 o výměře 41 m2, ostatní plocha,
v k.ú. Hlohovec  – V případě tohoto záměru se jedná o pozemek
nad vinným sklepem paní Ondryskové, k čemuž nebylo ze strany
členů ZO žádných dotazů ani připomínek.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.
d) pozemek p.č. 853/26 o výměře 134 m2, ostatní plocha,
v k.ú. Hlohovec – Také v tomto případě měli zastupitelé k dispozici
kopii geometrického plánu se zákresem pozemku. Na předmětném
pozemku je postavena garáž a prostranství před garáží rodiny
Vymyslických v ulici Na kopci. Bez dotazů a připomínek se přešlo
k hlasování.
Výsledek hlasování: 11  – 0 – 0.
e) pozemek p.č. 877/3 o výměře 111 m2, zastavěná plocha
a nádvoří, v k.ú. Hlohovec – Ihned v úvodu jednání o tomto
bodu byli přítomní upozorněni na špatné zakreslení pozemku
v materiálech, které obdrželi spolu s pozvánkou. Vše bylo
vyjasněno a mohla začít diskuse ke vzniklé situaci v této sklepní

lokalitě. O tento pozemek mají zájem dva zájemci, a sice majitelé
sousedních sklepů. Na jednání komise stavební a životního
prostředí byli účastni oba zájemci, kteří se bohužel nedohodli na
žádném možném řešení. Rada obce tento záměr nedoporučuje.
Z řad zastupitelů vzešel proto protinávrh: Kdo je pro neschválení
tohoto záměru prodeje?
Starostka dala hlasovat o neschválení záměru  úplatného převodu
části  pozemku  p.č. 877/2  o výměře cca 111  m2, zastavěná
plocha a nádvoří, v k.ú. Hlohovec.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0. Záměr nebyl schválen.
f) pozemek p.č. 903 o výměře 226 m2, zahrada, v k.ú.
Hlohovec –Na základně zaslané kopie katastrální mapy
s vyznačením pozemku 903 starostka obce upozornila, že jde
o pozemek nacházející se v oblasti plánovaného náměstíčka mezi
vinnými sklepy v lokalitě Na kopci. RO ani komise stavební
a životního prostředí tento záměr nedoporučuje, neboť tento
pozemek je označen v Územním plánu sídelního útvaru
Hlohovec s účelem veřejné prostranství a k tomuto účelu by měl
také sloužit.
Výsledek hlasování: 0 – 11 – 0. Záměr nebyl schválen.
g) pozemek p.č. 726 o výměře 133 m2, zastavěná plocha
a pozemek p.č. 718/4 o výměře 20 m2 , ostatní plocha,
vše v k.ú. Hlohovec – Dle kopie geometrického plánu, kterou
měli zastupitelé opět k dispozici spolu s pozvánkou vysvětlila
starostka situaci v terénu. Jedná se o pozemek nad vinným sklepem
a nově vzniklý pozemek p.č. 718/4 před tímto sklepem, pod kterým
se nachází jímka. K tomuto záměru nebyly vzneseny žádné
připomínky a mohlo se přejít ihned k hlasování.
Výsledek hlasování: 11  – 0 – 0.

k bodu 9.     Úplatný převod nemovitostí z vlastnictví jiné osoby
do vlastnictví obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec:

a) pozemek p.č. 816/30 o výměře 14 m2, ostatní plocha,
v k.ú. Hlohovec z vlastnictví paní Marie Schelleové, bytem
Hlohovec, Ke kostelu 171 do vlastnictví Obce Hlohovec, za cenu
40,− Kč/m2 – V případě tohoto úplatného převodu se jedná
o pozemek ležící pod zaužívanou komunikací, který současné
majitelce nemůže sloužit k jinému účelu. Paní majitelka byla
Obcí Hlohovec oslovena a požádána o odkup, se kterým souhlasila.
Ze strany zastupitelů nebyly vzneseny žádné připomínky ani
dotazy.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.
b) pozemek p.č. 816/29 o výměře 20 m2, ostatní plocha
a pozemek p.č. 853/12 o výměře 31 m2, ostatní plocha,
v k.ú. Hlohovec z vlastnictví pana Františka Garčice, bytem
Hlohovec, Chalupky 166 do vlastnictví Obce Hlohovec, za cenu
40,− Kč/m2  – Starostka obce opět stejným způsobem seznámila
členy ZO s návrhem  úplatného převodu pozemků, které jsou
taktéž zaužívány jako část místní komunikace.
Výsledek hlasování: 11  – 0 – 0.

k bodu 10. Různé k projednání –

a) Starostka obce přednesla Zastupitelstvu návrh názvů nově
vznikajících ulic v obci, který vzešel z jednání Rady obce. Jsou to
tyto dva nové názvy: V humnech a K zámečku. Zatím pracovní
název v Humnech by byl pro ulici vedoucí podél areálu bývalého
JZD a název K zámečku je pro nově vznikající lokalitu pro výstavbu
rodinných domů.

b) V dalším bodě různého starostka obce informovala všechny
přítomné o možnosti založení spořícího účtu u ČSOB Břeclav
s možností efektivnějšího zhodnocení finančních prostředků
vyšším úrokem. Dále pak převedení finančních prostředků
ve výši 6. mil. Kč na tento nově zřízený účet.
Starostka obce vyzvala k hlasování o schválení zřízení spořícího
účtu právnických osob v ČSOB Břeclav s dispozičním právem
k tomuto účtu osob: Mgr. Jany Vlkové, Antonína Koryčánka
a Terezie Kašníkové  a převedení finanční hotovosti na tento účet
ve výši 6.000.000,− Kč.
Výsledek hlasování: 11 – 0 – 0.

c) Do různého přispěla také zastupitelka Mgr. Andrea Kurková,
a sice dotazem, zda bude rekonstrukce ZŠ Hlohovec započata již
v posledním červnovém týdnu, kdy bude část dětí na škole
v přírodě. Její dotaz zodpověděl místostarosta obce JUDr. Pavel
Kašník, a to v tom smyslu, že nástup do rekonstrukčních prací
budě o něco později z důvodu toho, že dotace není ještě smluvně
podložena. Hlavní práce dotýkající se provozu uvnitř budovy
budou dokončeny v průběhu prázdnin, venkovní práce včetně
vybudování hřiště s umělým povrchem se uskuteční v průběhu
podzimních měsíců.
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Starostka Jana Vlková s přivolanými policisty při prohlídce místa.
Foto: Zuzana Nešporová

Koho těší ničení cizího majetku?

VOLEJTE POLICII 158!
Časný a neradostný budíček měl v sobotu 9. května ráno vedoucí

pracovní čety a následně i starostka. V krátké době byl už podruhé poničen
poutač při vjezdu do obce od Lednice. Řádění vandalů neuniklo ani několik
prvomájových májek, které chlapci postavili před domy děvčat.

Ve spolupráci s Nadací Partnerství se podařilo na jaře roku 2008 umístit
k příjezdovým komunikacím ve směru od Valtic a Lednice poutače zvoucí zejména
turistickou veřejnost do naší obce. Přestože byl jeden z nich umístěn ve značné
vzdálenosti od krajnice v křižovatce silnice z Hlohovce ústící do Bezručovy aleje,
podařilo se nepozornému řidiči ve druhé polovině roku 2008 poutač zlikvidovat
vozidlem, když nezvládl zatáčku a do poutače naboural. Obnova tohoto reklamního
zařízení stála nemalé prostředky, které bylo možné uhradit z pojistky majitele
vozu.

Jaké bylo však překvapení, když letos o druhém májovém víkendu někdo
pilou nařízl masivní nosné sloupky a poutač vylomil. Touto nemalou škodou na
majetku obce se zabývala a dosud zabývá i Policie České republiky, která na
základě stop začala dávat zničení poutače do souvislosti s likvidací některých
májek, které členové krojované chasy postavili děvčatům před 1. májem. Souvislost
mezi ničením májek a likvidací poutače zatím nebyla prokázána. Obec musela
nechat opravit poutač prozatím na vlastní náklady, což představuje vklad z rozpočtu
obce ve výši 4.800 Kč.

Po tomto nemilém incidentu však útoky na veřejný i soukromý majetek
v obci nekončí. Po následujících několik víkendů se v obci objevilo několik projevů
vandalského chování v podobě potřísnění barvou vchodových dveří do sklepa,
zničení kvetoucí zeleně na veřejných prostranstvích, které byly osazeny a udržová−
ny soukromými osobami. Dále byly poničeny elektrické hodiny u sklepa, odcizena
lana na veřejném prostranství s vybavením pro dětské hry u kostela. Vandalové
napadli i odstavená a zaparkovaná auta.

Obec zahájila jednání s Policií České republiky o častějším dohledu v denní
i noční době a zveřejnila výzvu občanům, aby v kteroukoli denní či noční dobu
v případě projevů vandalismu nebo rušení nočního klidu kontaktovali službu
Policie ČR na lince 158. Jen tento postup může zajistit dopadení pachatele
nebo rychlé zajištění stop pro jeho pozdější odhalení a usvědčení. Je smutné, že
se musí obec uchylovat k těmto opatřením, ale vzhledem k četným případům
krádeží, ničení majetku, vandalství a rušení nočního klidu, jiná možnost nezbývá.

Jana Vlková, starostka

Už druhá etapa budování tzv. vlídných hnízd letos pokračuje
v lokalitách vinných sklepů.

Letos obec od Nadace Partnerství získala 85 tisíc korun. Peníze
pomohou zejména při úpravě a odvodnění komunikací včetně jejich
údržby ve třech sklepních lokalitách − Za humnama, Šulaperk a Na mezi.
„Prostranství mezi sklepy se snažíme upravit tak, aby skutečně byla
pro příchozí vlídnými hnízdy, aby se tam cítili dobře a rádi se tam vraceli.
Pro začátek je vybavíme třemi krby, stoly a lavicemi. Vše bude dobře
ukotveno, abychom předešli choutkám případných nenechavců.
Momentálně diskutujeme s vinaři, kam vybavení umístíme, aby jim
nepřekáželo v přístupu do sklepů a při manipulaci s technikou,“
zaznělo od starostky Jany Vlkové.

Zatímco uličky ve sklepních městečkách Šulaperk a Za humnama
byly označeny už vloni, vinaři Na mezi se tabulek s názvy dočkají později.
Vzhledem k finanční náročnosti však zřejmě nebudou peníze získané
z Nadace Partnerství a doplněné prostředky z rozpočtu obce stačit.
„Budeme hledat další možnosti získávání finančních zdrojů pro tento
účel, a to opět z nadačních a dalších fondů,“  dodala starostka.

Zuzana Nešporová

Budování vlídných hnízd pokračuje

S rozvojem individuální výstavby v obci přichází potřeba  pojmenovat
další nově vznikající ulice. První rodinný dům byl vybudován v humnech
za ulicí Dědina, kde se název nové ulice přímo nabídl. Vzhledem k tomu,
že v této části obce může v soukromých zahradách vznikat další zástavba,
rozhodlo Zastupitelstvo obce již nyní zveřejnit návrh nového možného názvu
ulice V humnech.

Podobně se nabízí název nové ulice K zámečku. Tak by se mohla jmenovat
připravovaná rodinná zástavba na bývalé „gmaině“, tedy původním obecním
pastvisku, v poslední době tam byla zahrádkářská kolonie č. 2.

Návrh dvou nových názvů ulic a částí V humnech a K zámečku bude
zveřejněn po dobu 30 dnů na úřední desce před obecním úřadem, ale také
v elektronické podobě, a to konkrétně od 25. června do 24. července 2009.
Obecní úřad bude po tuto dobu zaznamenávat reakce, připomínky občanů nebo
jiné návrhy názvů těchto dvou lokalit. Pokud nebudou k současným návrhům ze
strany občanů žádné připomínky, budou předloženy ke konečnému schválení
Zastupitelstvu obce a poté odeslány k uznání nových adres.

Kromě obsahu názvu může být diskuse také o gramatickém tvaru názvu,
neboť v minulém období byly v Hlohovci schváleny názvy ulic v gramatickém
tvaru, který podle současných pravidel již není správně, např. U sadů, Na kopci.
Takto byly názvy schváleny a takto platí, i když podle současných pravidel českého
pravopisu by mělo být druhé písmeno velké – tedy U Sadů a Na Kopci.
Zastupitelstvo má nyní možnost rozhodnout, zda nové ulice již nebudou v Hlohovci
pojmenovány gramaticky nesprávně, tedy v případě schválených výše uvedených
návrhů by mohly vzniknout nové ulice V Humnech a K Zámečku.  O tom všem
lze diskutovat do 24. července 2009, a to prostřednictvím písemných vyjádření
zaslaných na adresu: Obec Hlohovec, Hlavní 75, 691 43  Hlohovec, telefonicky
na čísle: 519 354 103, e−mailem na adrese: obec hlohovec.cz

Jana Vlková, starostka

Budeme mít nové ulice
 V humnech a K zámečku?
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Už nemusíte do Břeclavi! Místní obecní úřad zřídil na svém pracovišti
další službu pro občany, spočívající ve vyhotovování ověřených výstupů
z katastru nemovitostí, rejstříku trestů, insolvenčního rejstříku, obchodního
a živnostenského rejstříku, formuláře seznamu kvalifikovaných
dodavatelů, registru účastníků provozu MA ISOH a dále také z registru
bodového hodnocení řidičů. Znamená to, že jednotlivé výpisy (list
vlastnictví, výpis z rejstříku trestů, výpisy z obchodního a živnostenského
rejstříku a výpis bodového hodnocení řidiče) můžete získat na OÚ v úřední
dny, tj. pondělí a středa od 8.00 – 17.00 hodin.

Pro získání výpisu z rejstříku trestů a výpisu z registru bodového
hodnocení řidičů je nutné mít s sebou platný občanský průkaz.
List vlastnictví získáte po sdělení parcelního čísla, nebo čísla listu vlastnictví.
Pro získání výpisu z obchodního nebo živnostenského rejstříku musíte
nahlásit identifikační číslo organizace.

Vážení občané, využijte služeb CzechPOINTU!
Ceník služeb CzechPOINTU

Obchodní rejstřík........................... 100,− Kč
Živnostenský rejstřík..................... 100,− Kč
Katastr  nemovitostí....................... 100,− Kč
Registr bodového hodn. řidičů...... 100,− Kč
Rejstřík trestů.................................   50,− Kč
*cena za každou další i započatou stránku 50,− Kč

CzechPOINT – nová služba pro občany

O rozvoji Hlohovce
s poslanci a představiteli kraje

Chceme řešit sociální program
Úzké vedení obce má záměr řešit v Hlohovci také rozsah

sociálních služeb. K tomuto účelu bylo využito nabídky Úřadu práce
Břeclav a byla přijata pro výpomoc Jitka Jankovičová.

Ta se v první fázi ujímá rozvozu obědů seniorům po domácnostech.
Prozatím starším a samostatně žijícím obyvatelům můžeme nabídnout
kromě pravidelného odběru obědů, pořízení malých nákupů a vyřízení
drobných pochůzek i případné zabezpečení odvozu ložního prádla
do prádelny ve Valticích a svoz vymandlovaného zpět.

Budeme se snažit zabezpečit splnění podmínek pro zavedení rozsá−
hlejšího systému služeb v rámci nabídky sociálních služeb institucemi,
které tyto služby v Břeclavi a ve spádových obcích poskytují − např.
s Diecézní charitou Brno, Oblastní charitou Břeclav, Remedií Plus o.p.s.
Břeclav, domy s pečovatelskou službou, domovy seniorů apod.

Připravujeme rekvalifikaci k tomuto účelu přijaté pracovnice a
zabezpečení její součinnosti s připravovanou ordinací praktické lékařky,
která by podle současných dohod mohla v obci zahájit činnost v ordinaci
v budově mateřské školy od září letošního roku. Poté bude možný
i dovoz léků z lékárny v sousedních Valticích.                        (jav)

P R V N Í   Z E M Ě M Ě Ř I C K Á  a.s. , Komenského 213, 691 45 Podivín

  −  geodetické práce −  geografické informační systémy
  −  pozemkové úpravy −  geometrické plány a vytyčení pozemků

www stránka :   http://prvni−zeme.cz
telefon/fax: 519345700   e−mail: metodej.skrecek@prvni−zeme.cz

Okresní správa sociálního zabezpečení Břeclav
 

sděluje veřejnosti, že od 1. července 2009 bude agenda lékařské posudkové
služby (LPS) Úřadu práce Břeclav převedena na Okresní správu sociálního
zabezpečení Břeclav. Lékaři OSSZ budou  vykonávat posudkové činnosti jak pro
účely invalidity, tak pro další systémy sociálního zabezpečení, které doposud
posuzovali lékaři úřadů práce. Více ke změnám v organizaci a působnosti LPS lze
získat v informačním letáku na internetové adrese http://www.cssz.cz/cz/informace/
informacni−materialy/letaky/ nebo na OSSZ Břeclav.                         
 
Sídlo pracoviště lékařské posudkové služby: ul. Mládežnická 24, 690 02  Břeclav
 
Kontaktní adresa pro doručování písemností a telefonní spojení na pracoviště
LPS:  OSSZ Břeclav, Husova 2994/1, 690 02  Břeclav, tel: 519 310 111(ústř.)

Průvod slavnostně oble−
čených farníků a družiček
v kroji i v bílých šatech prošel
navečer v neděli 14. června
Hlohovcem.

Boží tělo, slavnost těla
krve Páně, sice připadá
na čtvrtek, Hlohovčané
ho tradičně slaví v neděli.

Slavnostní mše a násled−
ného procesí se účastní více
věřících než v jiné dny.

(špo)

Farníci oslavili Boží tělo

Dne 29. května se uskutečnil na Hraničním zámečku již druhý
ročník setkání zástupců nejvyšších zákonodárných orgánů,
Jihomoravského kraje, starostů měst a obcí a zástupců institucí
a  organizací spolupracujících při rozvoji naší obce, které každo−
ročně připravuje místní sdružení ODS Hlohovec. Pozvání přijali
poslanci Parlamentu ČR a také zástupci vedení Jihomorav−

ského kraje.
Šéf jihomoravské

ODS a místopřed−
seda rozpočtového
výboru Jihomorav−
ského kraje Jiří
Kadrnka spolu s místo−
předsedou komise
pro rozvoj venkova

JmK a starostou města Mikulova Rosti−
slavem Koštialem jsou zachyceni při
rozhovoru s předsedou místního sdružení
ODS v Hlohovci Pavlem Kašníkem.

 (jav)
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Starostka si pochvaluje spolupráci se silničáři

Starostka Jana Vlková si nemůže vynachválit spolupráci s břeclavskými
 silničáři. „Všem, zejména řediteli Ladislavu Hádlíkovi, jménem občanů Hlohovce
děkuji za vzornou spolupráci v uplynulých letech. Konkrétně za některé splněné
žádosti a prosby v minulém roce,“ zaznělo od ní.

Týká se to především instalace nových tabulí s názvem obce, které nahradily staré a
poničené sprejery, a vybudování zpomalovacího zařízení na příjezdu do obce od Lednice.
„Retardér výrazným způsobem ovlivnil chování řidičů a odstranil letitý  a palčivý problém,“
pochvalovala si Vlková.

Spokojená je i s rychlou reakcí na upozornění o absenci značení příjezdu do Hlohovce
na nových křižovatkách v Lednici: „Přestože toto pochybení nevzniklo na straně
silničářů, v poměrně krátkém čase a k  plné spokojenosti motoristické veřejnosti vyhověli
naší žádosti. Řidiči jsou nyní i v Lednici informováni nejen o směru do Valtic, ale také
o existenci naší obce na této trase.“

Není divu, že Hlohovečtí věří, že spolupráce se silničáři bude i nadále dobrá. Do plánu
oprav na rok 2009 žádají zařadit obnovu vodorovného značení a realizovat několik nových
přechodů pro chodce. Problematická je i křižovatka při příjezdu od Valtic, kde se hlavní ulice
prudce zatáčí doprava. „Řidiči ani cyklisté nerespektují vodorovné značení, které navíc po
zimním období už nebude patrné. Řidiče i cyklisty bychom potřebovali naléhavěji upozornit
na to, že hlavní silnice zahýbá doprava,“ přála si starostka.            (špo)

Dosud opomíjená technická památka Červená studánka by se měla v letošní turistické
sezoně stát novým lákadlem pro cyklisty, kteří projíždějí kolem Hlohovce.

Stavba z červených cihel bez omítky podobně jako třeba poštorenský kostel se zatím příliš
velkému zájmu cykloturistů netěšila. To by měly změnit nově instalované dřevěné schody a další
chystané úpravy.

Studánku vybudovali Lichtenštejnové. Jímala a dosud jímá vodu ze tří pramenů svedených do
jímky. Litinové potrubí o průměru osm centimetrů ji vedlo do Lednice, kde vodou zásobovalo
především zámek, kašnu na náměstí a železniční stanici. Od pramene do kašny na náměstí gravitační
vodovod, jehož hlavní část byla vybudována v roce 1894, měří 6,4 kilometru. Voda tuto vzdálenost
urazila za devět hodin. Už pěkných pár let však vodovod nefunguje.
„Na několika místech je překopnutý. Což o to, obnovit by se určitě dal, ale obávám se, že by to bylo
neufinancovatelné. Potrubí totiž vede pod mnoha rodinnými domy a zahradami,“ vysvětlil Kamil
Kasala z Českého svazu ochránců přírody v Lednici. Právě ochranáři se zapomenuté technické
památky ujali. Chtěli by u studánky odpočívku s posezením pro cyklisty. Ke studánce se z
Hlohovce jede po Lichtenštejnské stezce kolem Hraničního zámečku a dál do Sedlece po zpevněné
polní cestě, která spojuje Lednici s Mikulovem.

Vodu ze studánky Hlohovčané pracující na okolních polích běžně pili. Jak je to s její kvalitou
nyní, těžko říct. „Netuším, musel by se udělat rozbor. Pokud bude voda v pořádku, bylo by vhodné
umožnit venkovní odběr, aby se kolemjedoucí mohli napít,“ uvedla hlohovecká starostka Jana

Výsledky voleb
do Evropského parlamentu

konané ve dnech 5. a 6. června 2009
Okrsková volební komise Hlohovec oznamuje

občanům, že celkem bylo do  seznamu voličů
zapsáno 1.053 voličů, z toho odvolilo 247 voličů,
což je 23,46%
Jednotlivé strany získaly tyto hlasy:
ODS 8 7 35,22 %
KDU − ČSL 7 1 28,74 %
ČSSD 2 9 11,74 %
KSČM 2 1         8,5   %
Starostové a nezávislí  6         2,43 %
SNK – evropští demokraté     5         2,02 %
Volte pravý blok 4         1,62 %
Dělnická strana 4       1,62 %
Suverenita 3         1,21 %
Nejen hasiči a živnostníci s učiteli
do Evropy 3 1,21 %
Libertas.cz 2  0,81 %
Věci veřejné 2 0,81 %
Sdružení pro republiku –
republikánská strana                    2          0,81 %
Humanistická strana 2   0,81 %
Moravané 2  0,81 %
Evropská demokratická strana 1 0,41 %
SDŽ – strana důstojného života 1 0,41 %
Strana zelených 1 0,41 %
Nezávislí 1 0,41 %

Volební komise děkuje všem voličům za účast
ve volbách.

Na okraj Volby do „Evropy“
Milí Hlohovčané,

podrobně si prostudujte volební výsledky voleb
do Evropského parlamentu a poté si tuto tabulku
vyhodnoťte. Osobně jsem to udělala a nedá mi,
se nad některými momenty nepozastavit. Volební
účast 23,34% − standardní a ve srovnání s minulými
volbami do EP nebo celostátním průměrem účasti v
letošních volbách přiměřená. Dvě do nedávna parla−
mentní strany v zemi, zastoupené kandidátkami v obci
(ODS a KDU−ČSL) − se standardními výsledky. Vítězná
ODS s 35,22% a KDU−ČSL s 28,74% celkem téměř
dvě třetiny hlasů. Levicové křídlo v obci reprezen−
tovaly – celostátně donedávna opoziční ČSSD a
KSČM, které dohromady získaly pouze 20% hlasů –
tedy pětinu celkového počtu. Z těchto kalkulací
vyplývá, že 16% voličů dalo hlas malým stranám.
Sympatizanty si našla LIBERTAS, svou rétorikou
zaujal Petr Cibulka a jeho Pravý blok, podpora byla
vyjádřena Straně nezávislých, Evropským demokra−
tům, ale i extrémistické Dělnické straně, které v Hlohov−
ci dali hlas čtyři voliči. Je to zcela v pořádku, volby
jsou od toho, aby si každý svobodně vyjádřil svůj
názor. Účastí ve volbách navíc každý z nás, ať si to
připouštíme nebo ne, může ovlivnit svůj další život,
neboť dává nebo nedává hlas opatřením ovlivňujícím
směr vývoje, a to buď k zadlužování, které může
skončit krachem nebo k rozumnému pozvolnému
vývoji, který třeba přinese nutnou investici každého
z nás, ale projeví se ziskem každého z nás v budou−
cnosti. Důležité je ale, aby tento hlas nepropadl. Je
třeba si už u výběru kandidátů uvědomit, že volba
politických subjektů, které nepřesáhnou volební
výsledek nutný pro úspěch v těch či oněch volbách,
je svým způsobem znehodnocení vlastního hlasu.
Dávám na zvážení každému voliči, jak se svým voleb−
ním právem naloží, ale z předchozího jasně vyplývá,
že volba malých politických subjektů znamená de
facto nemožnost ovlivnit politické, a tím i hlavně ekono−
mické směřování Evropy, státu, kraje, obce… Letos
na podzim nás čekají další – tentokrát parlamentní
volby, kde i váš hlas může znamenat mnoho, pokud
se opět nestane bezvýznamným.         Jana Vlková

Červená studánka bude lákat cykloturisty

Vlková. Měla vysvětlení i pro to,
proč se o zajímavé stavbě moc
neví: „Byla zarostlá a vlastně
k ní nebyl žádný schůdný
přístup. Kdo o ní nevěděl, ten ji
minul. Teď, když k ní vedou
schody, ji určitě většina projí−
ždějících nepřehlédne.“

Nezbytné bude zabezpečit
volný přístup k jímacím
nádržím, aby se zabránilo pří−
padnému znečištění vody,
případně utonutí. Zatím
může do objektu kdokoliv,
protože dveře jsou vážně
poškozené a nefunkční.
„Památkáři přemýšlejí, že by
stavbu zapsali a pak by měla

status památky technické i památky jako takové. Dveře mají ruční kování, které by se dalo obnovit.
Vše bude záležet na iniciativě ochranářů, ale i jiných, kteří mají možnost získat na zamýšlené
opravy peníze. Jistou zodpovědnost bude mít i naše obec, která je studánce nejblíž, přestože leží
v katastru Lednice,“ dodala Vlková.                                        Zuzana Nešporová

Starostka Jana Vlková se k Červené studánce zajela podívat
i v zimě.                                              Foto: Zuzana Nešporová
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Z e   š k o l y   a   š k o l i č k y

Výlet do Lednice aneb Lovení mamuta
Čtvrtek 18. června byl očekávaný den. Všechny děti MŠ Hlohovec jely

na výlet do Lednice.
Nejdříve jsme si udělali procházku parkem, prohlédli si zámek a využili jsme

nabídky paní Aničky Garčicové – babičky našeho školáčka Vojtíška Vachůta, která
nám zařídila bezplatnou návštěvu zámeckého skleníku. Pak jsme se všichni vydali
do mateřské školy na Lovení mamuta. Ale než jsme tam dorazili, bylo ještě jedno
zastavení, a to posezení na lavičkách v parku s neodmyslitelnou svačinou. Byl to
okamžik, na který děti čekaly již od samého rána!

Na zahradě lednické školky si děti nejdříve trochu zadováděly na připraveném
skákacím hradě a průlezkách a pak přistoupily k úkolu nejtěžšímu, k „lovu na
mamuta“. Organizátorem a také vedoucím celé  výpravy na mamuta byl ředitel
Městského muzea v Poysdorfu. Po nezbytných přípravách, což bylo pomyslné
přenesení ze současnosti do pravěku, bylo potřeba  se také náležitě upravit –
pomalovat tváře a těla „lovců“ a připravit  prehistorické nástroje – luky a šípy.
A pak již mohl nastat skutečný lov.

Každý „lovec“ se pokusil zasáhnout mamuta šípem, což se za přispění
velitele výpravy nakonec všem podařilo. Mamuta jsme zasáhli 27 šípy – tolik bylo
dětí a k tomu  dvě paní učitelky. A samozřejmě, že si každý „lovec“ odnesl část
úlovku z této výpravy i domů.    Marie Grandičová, učitelka mateřské školy

Končí škola, před námi jsou prázdniny
Žákům hlohovecké základní školy právě skončil školní rok s motivačním

názvem Cestujeme za poznáním. Plán činnosti stanovený na samém začátku
byl splněn do puntíku, neboť cestovatelských výprav, které žáci se svými
učiteli podnikli, nebylo málo.

Začalo to v září velkým výletem do Znojma a okolí, kterého se zúčastnili žáci
všech tříd. V říjnu pak následoval podzimní projektový den, v němž se cestovalo
sice jen prstem po mapě, avšak o to zajímavěji. Škola se proměnila v sídlo
několika špičkových cestovních kanceláří, které lákaly své zákazníky na zajímavosti
Čech, Moravy i Slezska i našich nejbližších sousedních zemí.

Dalším způsobem cestování byly výpravy za oceněním školních úspěchů.
Žáci naší malé venkovské školičky vyjeli dvakrát do hlavního města Prahy, pokaždé
pro 1. místo v celostátních soutěžích a pro prvenství pak ještě čtyřikrát za umístění
v soutěžích na okresní úrovni. Také výpravy za kulturou patří k oblíbeným aktivitám,
které zpestřují školní rok plný učení. Do divadel jsme vycestovali celkem šestkrát,
z toho nejdále do divadla Polárka v Brně. Rovněž dva plesy, které jsme pořádali,
byly zážitkem a nesly v sobě symbol cestování.

Sportovní zaměření mělo deset výjezdů našich žáků do plavecké školy Delfín
v Břeclavi a ve sportovním duchu byla laděna také letošní škola v přírodě,
na kterou jsme odjeli koncem června. Cílem byla překrásná příroda Jeseníků.

Slavnostní tečkou za uplynulým rokem byla školní akademie, která je bilancí
všech úspěchů, dosažených žáky pod vedením svých učitelů a také loučením
s našimi nejstaršími žáky. Ta letošní měla motto Cestujeme za poznáním a uzavírala
veškeré naše cestovatelské aktivity. Nechyběl v ní Honzík, který vykročil do světa
naučit se latinsky, velká trpasličí výprava za prací ani přehlídka světových tanců či
módních oděvů, které byly inspirací pro prázdninové cestování. Páťáci se rozloučili
zajímavým programem Vize budoucnosti aneb Píše se rok 2039, plným hloho−
veckých rodáků, kteří přicestovali do rodného Hlohovce z dalekých koutů světa.
Školní rok 2008/09 končí. Nezbývá, než poděkovat všem žákům za snažení a píli,
rodičům za spolupráci, zřizovateli i podnikatelům za maximální podporu,
pedagogickému sboru za trpělivost a péči, kterou věnovali svým žákům a popřát
všem krásné prázdniny plné sluníčka.        Hana Sítková, ředitelka školy

Když mají děti v MŠ svátek
Ve školce máme sice důvodů k oslavám stále dostatek, ale ty, které

si dopřejeme v období kolem Mezinárodního dne dětí (MDD), jsou vždy
velmi vítané. Říkáme jim Týden dětských radovánek. Každý den v týdnu
od 1. do 5. června byl výjimečný činností, která není v průběhu roku běžná.

V pondělí na  MDD si obě paní učitelky připravily první překvapení. Ve vlastní
režii i obsazení sehrály maňáskové divadlo s názvem Kouzelné pírko. Kromě
pěkného zážitku si z něj děti odnesly také ponaučení o tom, že ten, kdo má
dostatek, by se měl podělit s potřebným.

Druhý den, to bylo úterý, od rána hrozilo, že nám počasí pokazí oblíbený
piknik v přírodě s rodiči. Ale vše dobře dopadlo, sluníčko se vyhouplo z mraků a
Berušky vyrazily s batůžky plnými dobrot a značily cestu k cíli šipkami. Tam se
ukryly. Vypátrat je podle vyznačené cesty bylo úkolem Sluníček, která ještě cestou
plnila různé úkoly. Za nadšeného jásotu se obě skupinky dětí setkaly a mohlo se
uskutečnit  vyvrcholení celé akce − piknik v trávě. Děti si pochutnaly na obsahu
svých batůžků a vydováděly se. Bylo velmi milé, že se této akce zúčastnili
také rodiče některých dětí i s mladšími sourozenci a prožili s námi pěkné
dopoledne.

Ve středu měly děti možnost projevit své výtvarné dovednosti při kreslení
na chodníku před školkou. Veselý chodník obdivovali kolemjdoucí po celý den.

Čtvrtek byl zvláště slavnostní, poněvadž se na školní zahradě konala
sportovní olympiáda. Děti se na ni předem důkladně připravily. Namalovaly si

Páťáci se loučí, vítáme prvňáčky!
Jednou prostě něco končí a někde něco začíná, tak zněla píseň na naší

školní akademii 18. června při rozdávání vysvědčení v kulturním domě.
Nedá mi, abych se neohlédla za uplynulými roky, které jsme spolu s žáky

5. ročníku prožili. Děti, které opouští naši školu a budou po prázdninách chodit
do školy již v Lednici, jsou František Bartošík, Josef Knézlík, Štěpánka
Knézlíková, Vojtěch Kresničer, Sabina Machalová, Petr Suchánek a Dominik
Šváb. Jsou to skvělí žáci, dobrý kolektiv – i když pravda trochu menší. Musím
se přiznat, že mi bude po nich smutno, ale nedá se nic dělat. Útěchou mi je,
že příští školní rok dostanu žáčky nové − budoucí prvňáčky, kteří se již při našem
pohádkovém zápise velmi dobře uvedli. K zápisu do 1. ročníku Základní školy
Hlohovec se ve čtvrtek 15. ledna dostavilo devět dětí narozených v době
od 1. 9. 2002 do 31. 8. 2003.

Hned u vchodu je vítali žáci 5. ročníku v kostýmech z pohádky O Koblížkovi.
To proto, že letošní zápis byl motivován právě touto známou pohádkou. Všechny
děti v doprovodu rodičů byly uvedeny do zahajovací místnosti školní družiny,
která se rázem zaplnila, a zápis mohl začít. Počáteční ostych budoucích prvňáčků
po chvíli pominul, protože pohádkové postavičky se jich ujaly a provedly je
postupně všemi třemi stanovišti ve třídách naší školy. Děti plnily úkoly inspirované
pohádkou: kreslily, počítaly, řadily a porovnávaly, pojmenovávaly geometrické
tvary, poznávaly první číslice a písmena. Také si vyzkoušely práci s interaktivní
tabulí. Povyprávět pohádku zvládli všichni budoucí školáci výtečně. Za správné

počínání si každé z dětí odneslo několik dárečků od žáků, pamětní list a pochvalu
paní učitelek. Na závěr byly všechny zapsané děti pozvány na malé pohoštění.
Malí školáci odcházeli ze školy plní dojmů a také s pocitem, že první opravdové
zkoušení zvládli na jedničku. V základní škole je opět přivítáme 1. září na slavnostním
zahájení nového školního roku 2009/2010.

Zapsáni byli tito žáci: Kateřina Baránková, Anna Drobiličová, Filip Grunský,
David Kobliha, Dominika Kresničerová, Barbora Remeňová, Anna Tučková,
Petr Vaškovič a Vojtěch Vlašic.

Už se na Vás moc těším!
Jitka Jankovičová, bývalá a budoucí třídní učitelka

Malí lovci při přípravě na lov mamuta.

(Pokračování na str. 10)
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Tradici setkání občanů jednoho ročníku letos ctili pouze
padesátníci. Zatímco loni se uskutečnila setkání hned tři, a to občanů
připomínajících si 50., 60. a 70. narozeniny, v roce 2009 se sešli
pouze jubilanti narození v roce 1959.

Pro svůj slavnostní den si vybrali neděli 7. června, den sčítání
hlasů předaných voliči do Evropského parlamentu. Vzhledem k tomu,
že zasedací síň obecního úřadu, která sloužívá pro tyto účely jako
obřadní síň, byla dopoledne ještě zapečetěna, uskutečnilo se setkání
padesátiletých jubilantů ve třídě základní školy, a to po mši svaté
věnované právě jim.

Tradičně přišli jubilantům popřát také hlohovecké děti s krásným
hudebně recitačním pásmem. Po slavnostním obřadu přijetí starostkou
obce si účastníci setkání prohlédli budovu základní školy a na památku
se před ní i vyfotografovali.                                                    (jav)

SCHMIDT
R E A L I T Y

Pobočka Břeclav, 17. listopadu 2
tel. 519 353 911, mobil: 606 705 999

Jubilanti se letos sešli ve škole

Festival sedleckých vín
Festival Sedleckých vín se uskuteční v neděli 5. července

od 10.00 do 24.00 hodin v areálu ZD Sedlec. Bude tam hrát od 11 do
17 hodin cimbálová muzika Longa a od 18 do 24 hodin country kapela.
Zajištěno bude občerstvení − rybí speciality, grilovaná krůta apod.

Tradiční krojované hody
Tradiční krojované hody se uskuteční v neděli 23. a v pondělí

24. srpna s dechovou hudbou Vacenovjáci. Po hodech budou
následovat tradiční hodky.

Třetí Hlohovecké vinobraní
Připravuje se již třetí ročník Hlohoveckého vinobraní, na kterém

se představí národopisné soubory,zajímaví hosté, bude se prodávat
burčák a víno nejen z Hlohovce, ale i ze širokého okolí. Uskuteční se
v sobotu 19. září od 15 do pozdních nočních hodin.

Zapište si . . . Letošní hlohovečtí padesátníci.

i vlastní olympijskou vlajku, naučily se „olympijskou“ hymnu, a protože měly
natrénováno a forma byla právě na vrcholu, uspěly ve všech soutěžních
disciplínách. Medailového i sladkého ocenění se dostalo všem. Po prvních
zkušenostech jsme usoudili, že na příští olympiádu zařadíme i disciplínu „ztracená
housátka“ pro nejmenší děti. Určitě si tu drobotinu umíte představit.

Poslední den se děti dočkaly slibovaného překvapení. Po tanečním maratonu
při oblíbených  písničkách si děti pochutnaly na dortu, bez kterého se žádná
pořádná oslava neobejde. Sladká tečka sice ukončila jeden týden plný radosti,
ale my se máme stále na co těšit. Už totiž máme pozvání od paní Jedličkové
a pana Kašníka na Hraniční zámeček, kde si každoročně užíváme jejich štědrosti.
Zmrzlinovému poháru neodolá žádné dítě.

Marie Baránková, učitelka MŠ Hlohovec

(Dokončení ze str. 9)

Když mají děti v MŠ svátek

Z e   š k o l y   a   š k o l i č k y

RD 3+1   Břeclav−Poštorná, 100 m2 – 1 165 000,− Kč

RD 5+1   Kostice , 501 m2 – 690 000,− Kč

RD 3+1   Bulhary, 605 m2 – 1 100 000,− Kč

RD 4+1   před dokončením, 759 m2 – 3 390 000,− Kč

OV 3+1+garáž  Břeclav, 67,3 m2 – 1 340 000,− Kč

DB 3+1   Na Valtické, 70 m2 – 1 900 000,− Kč

DB 3+1   Břeclav, 70 m2 – 1 420 000,− Kč

OV 1+1   Břeclav centrum, 35 m2 – 895 000,− Kč

OV 2+1   Na Valtické, 44 m2 – 695 000,− Kč

OV 3+1   Břeclav−centrum, 68 m2 – 1 590 000,− Kč

Prodej pozemku v Charvátské Nové Vsi,

              1 816 m2 – 1 050 000,− Kč

Prodej pozemku ve Valticích, 12 082 m2, 480,− Kč/m2

    více na   www.schmidt−reality.cz
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Blahopřejeme  Vítáme mezi námi

D u b e n
Klimovičová Anděla U sadů 391 82 let
Nejezchlebová Ludmila U sadů 390 85 let
Odstrčilíková Jaroslava Lípová 243 50 let
Sítek Rudolf Hlavní 128 81 let
Štěpánková Anna Dědina 47 95 let
Zoubek Karel Krátká 341 80 let

K v ě t e n
Baránková Terezie Šulaperk 296 85 let
Bartolčicová Věra U sadů 450 50 let
Drobilič Josef Dědina 343 60 let
Ferbar Jakub Dědina 17 50 let
Radkovičová Anna Lípová 345 70 let
Radkovičová Monika Dědina 4 90 let
Slunská Maria Hlavní 321 82 let
Stýblová Marie Dědina 45 50 let
Škrobáček Vojtěch U sadů 408 60 let
Vlk Josef U sadů 378 60 let

Č e r v e n
Dolečková Kateřina Chalupky 162 87 let
Grandičová Žofie U sadů 398 81 let
Hluchý Josef U sadů 455 50 let
Letafka Antonín U sadů 433 82 let
Ludwigová Monika Lípová 232 88 let
Malata Karel Hlavní 223 70 let
Malčicová Zdenka Lípová 279 85 let
Šlichta Martin U sadů 371 86 let
Šlichtová Anna U sadů 371 82 let

Ve společenské rubrice blahopřejeme občanům slavícím
tzv. kulatá životní jubilea, a to 50, 60, 70, 80 let a všem starším.

Jménem všech našich spoluobčanů si dovolujeme blahopřát
všem jubilantům, kteří svá životní jubilea oslavili dubnu, květnu
a červnu letošního roku.

Společenskou rubriku připravuje
Veronika Radkovičová

Dne 24. dubna 2009 se Haně Nejeschlebové (Chalupky
104) narodil syn Alexandr.

Dne 10. června 2009 se manželům Ludmile a Stelianu
Bolboceanovým (Dědina 262) narodil syn Dorel.

Dne 18. června 2009 se manželům Janě a Radku
Drobiličovým (Lednická 509) narodila dcera Tereza.

Jubilantka Anna Štěpánková. Jubilantka Monika Radkovičová.

Blahopřejeme starším devadesáti let
Letos jsme měli ve druhém čtvrtletí dvě mimořádné

příležitosti trochu zastavit čas a srdečně poblahopřát
dvěma jubilantkám, které ve svém datu narození
mají letopočet 1919 a nižší.

Krásné 95. narozeniny v duševní i tělesné svěžesti
oslavila v kruhu svých nejbližších dne 26. dubna 2009
paní Anna Štěpánková z Dědiny č. 47.

Další jubilantkou, kterou jsme navštívili a společně
si připomenuli její životní výročí – 90 let, je paní Monika
Radkovičová z Dědiny č. 4, která „kulatiny“ oslavila
v kruhu své velmi početné rodiny v závěru května.

Hodně štěstí a zdraví za všechny občany Hlohovce
oběma oslavenkyním popřála a malou pozornost
jménem Rady a Zastupitelstva obce předala starostka
obce Jana Vlková.

Dne 18. dubna 2009 uzavřeli v Lednici
sňatek Michal Čavara (Lednická 500) a
Hana Hubičková (U sadů 397).

Dne 25. dubna 2009 uzavřeli v Dolních Věstonicích
sňatek Kamila Vlková (Dědina 35) a Martin Sasínek.

Dne 30. května 2009 uzavřeli v Lednici sňatek Romana
Musilová (Lípová 274) a Zbyněk Bureš.

Dne 6. června 2009 uzavřeli v Hlohovci v kostele sňatek
Hana Garčicová (Krátká 454) a Michal Vachůt (Hovorany).

Dne 13. června 2009 uzavřeli ve Valticích sňatek Josef
Škoda (U sadů 314) a Eliška Uhlířová (Valtice).

 S ň a t k y

O m l u v a
Milí čtenáři, z technických důvodů bylo minulé číslo

čtvrtletníku Naša dědina vytištěno bez pečlivé korektury
a v jeho obsahu došlo k několika nepříjemným chybám.

Kromě gramatických a stylistických nedostatků ovšem
v celém nákladu novin vyšel nesprávný údaj,  který mne jako
šéfredaktorku listu velmi zamrzel. Je mi velmi líto, že se mohl
velmi hluboce dotknout pozůstalých pana Karla Stratila,
který zemřel dne 3. února 2009 ve věku nedožitých 82 let.

Jménem kolektivu tvůrců novin se rodině Stratilově
omlouvám. Rada obce učinila kroky k nápravě, které by měly
vést nejen k dokonalejší tvorbě našeho čtvrtletníku, ale také k jeho
bohatšímu obsahu.         Za redakci Jana Vlková, šéfredaktorka

Všem novomanželům a rodičům ze srdce přejeme
mnoho štěstí a radost z dětí.
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Žákovské turnaje
V úterý 16.6. se na našem hřišti hrálo finále přípravek z celého

Jihomoravského kraje. Za účasti 16 mužstev si vítězství v mladší
kategorii vybojovali chlapci FC Brno a ve starší kralovali fotbalisté
Sparty Brno.

V sobotu 20.6. se uskutečnil turnaj nejlepších starších žáků,
kteří reprezentují okres Břeclav v krajských a okresních soutěžích.
Zvítězilo mužstvo MSK Břeclav před hráči Klobouk, Pohořelic
a domácí TJ.

Dorost čekají změny
Dorostenci se taky zachránili až výhrou v posledním kole. Zde

však dojde k mnoha změnám. Někteří dorostenci přecházejí mezi
muže, dále dva, kteří u nás hostovali ze sousední Lednice asi končí,
neboť po dvou letech tam zakládají dorost. Ze žáků nám do této kategorie
přijdou tři hráči. Proto bylo vyvoláno jednání s FK Valtice, kde mají
opětovný problém a pokud  to OFS potvrdí, budou v příštím roce
dorostenci nastupovat pod hlavičkou Hlohovec/Valtice či obráceně.
Za náš oddíl by se v této kategorii měli klukům věnovat vedoucí
a trenéři Josef Drobilič, Silvestr Kašník a Stanislav Koryčánek.

Žáci byli nejúspěšnější
Nejúspěšnější oddíl  letošního roku v naší organizaci. Kluci vyhráli

svou skupinu, kde našli pouze jedinkrát přemožitele. V rámci okresního
finále této kategorie v Boleradicích nejdříve porazili domácí borce
3:1 a ve finále si poradili s reprezentanty Klobouk 5:2 a stali se tak
PŘEBORNÍKY OKRESU BŘECLAV ve své kategorii.

Zatím se nám nepodařilo přesvědčit trenéra Josefa Darmovzala
k pokračování v této práci, ale není všem dnům konec a snad se nám
to podaří.

Základna obsadila střed
Pod vedením trenéra Pavla Uhlíka obsadila střed tabulky

a v příštím ročníku se popere o lepší umístnění, jak sdělil předsedovi
oddílu hráč Radim Zoubek. Jako asistent trenéra se v nové funkci
objeví František Šlichta.

Základna se s letošní soutěží rozloučí turnajem v Hlohovci
v sobotu 4. 7. ve 13.00.

Mistrovské zápasy
Hlohovec − Kněždub 1:2 (0:1)  Liščinský
Drobilič – Kaňa, Tuček, Málek, Drozd – Uhlík (60 Sedláček), Křen,
Valachovi (80 Švenda), Pivoluska – Pekárek, Liščinský

Podivín − Hlohovec 1:0 (0:0)
Drobilič – Málek, Tuček, Machovský(50 Uhlík), Drozd – Jaborník,
Valachovič, Křen, Pivoluska – Liščinský, Sedláček (50 Švenda)

Hlohovec − Doubravník 4:1 (2:0)  Lišcinský 3, Tuček
Drobilič Jan – Málek (30 Pivoluska), Tuček, Valachovič, Pazdera –
Jaborník, Křen, Pekárek (80 Drobilič Josef), Drozd – Liščinský,
Sedláček (65 Uhlík)

Bořetice − Hlohovec 1:2 (1:0) Sedláček 2
Švenda – Drobilič Jan, Valachovič, Tuček, Drozd – Uhlík ( 88
Koryčánek), Křen, Pekárek (75 Šaier), Pivoluska  − Liščinský, Sedláček

Hlohovec − Lednice 2:1 (1:1) Pivoluska, Liščinský
Drobilič – Málek, Tuček, Valachovič, Machovský (45 Šaier), Pazdera –
Koryčánek (75 Uhlík), Pekárek, Drozd, Pivoluska – Liščinský (89 Sedláček)

Bzenec − Hlohovec 4:2 (1:0) Křen, Pekárek
Drobilič – Málek, Pazdera (75 Drobilič Jos.), Valachovič,Buriánek,Drozd
– Koryčánek, Křen, Pekárek, Uhlík (75 Sedláček) – Liščinský

Hlohovec − V. Bílovice 3:0 (2:0) Pekárek, Liščinský, Valachovič
Drobilič− Málek. Tuček, Valachovič, Drozd – Koryčánek,(70 Jaborník)
Buriánek(65 Sedláček), Křen, Pekárek, Pivoluska – Liščinský(80 Pazdera)

Hlohovec – Mutěnice 7:2 (4:1) Křen 3, Sedláček, Pivoluska, Pekárek,
Uhlík
Drobilič – Málek, Tuček, Valachovič, Drozd  − Koryčánek, Křen, Machovský
(45 Pekárek), Pivoluska – Sedláček (45 Šaier), Liščinský (70 Uhlík)

„A“ mužstvo se tedy tímto výsledkem zachránilo v I.B třídě krajských
soutěží. Vedení TJ by chtělo zachovat současný kádr mužstva a taky
navázat na dobré výkony a výsledky z konce soutěže. Doufá, že u trenér−
ského žezla zůstane Jaroslav Kmínek, který zde působil v závěru soutěže
a jeho hrajícím asistentem se stane Leoš Pekárek. Vedoucího mužstva
má vykonávat František Jankovi, který by zároveň by měl vést společně
Pavlem Vymyslickým „B“ mužstvo. Propojením těchto funkcí by se mělo
zkvalitnit prolínání hráčů mezi mužstvy.

P ř í p r a v a :
NE 12.7. 17.00  Hlohovec  −  Hustopeče, předzápas dorost 15.00
SO 18.7. 13.00  Pohárový turnaj LVA  Charvátská Nová Ves
NE 26.7. 17.30  Hlohovec  −  Ratíškovice
NE   2.8. 17.00  Hlohovec  −  Mikulov, hřiště se upřesní

B“ mužstvo zůstává hrát IV. třídu okresních soutěží a věříme,
že s větším úspěchem než v roce letošním, kdy skončilo na 11 místě.

Starostka Jana Vlková při předávání cen.


